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INFORMACE ÚŘADU 

 

Hlášení závad: tel.: 315 765 056,  e-mail: poruchy@nova-ves.cz 

Obecní stráž (24 hodin denně): tel.: 800 456 789 (firma Securitor) 

Městská policie Veltrusy: tel.: 777 919 156, 777 919 157 

Servis tlak. přípojek - kanalizace: prac. dny - tel. 416 857 071 (hlas. zázn.),  

víkendy - tel. 724 719 298, 776 001 806 

Připomínky, nápady pro zlepšení fungování obce: info@nova-ves.cz 

 

Periodický tisk územního samosprávního celku. 

Vydává:  Obecní úřad Nová Ves, Nová Ves 154, 277 52,  IČ: 00237132, pro své 

části: Nová Ves, Staré Ouholice, Nové Ouholice, Vepřek a Miřejovice.  

Vychází 12 × ročně. Distribuce zdarma. 

Je registrován Ministerstvem kultury ČR pod číslem E 10295. 

Číslo 9/2021 vydáno 23. 9. 2021 v Nové Vsi v nákladu 555 ks. 

Zasílání příspěvků do zpravodaje: zpravodaj@nova-ves.cz. 

Redakce: Ing. Bohdana Tobiášková, Ing. Pavel Srnec, Dana Burianová. 

Za správnost a věcnost údajů uvedených v příspěvcích odpovídají jejich autoři.  

Názory obsažené v příspěvcích nemusí vyjadřovat stanovisko redakce nebo zastupitelstva 

obce. 

Uzávěrka dalšího vydání Novoveského zpravodaje je 15. října 2021. 

mailto:poruchy@nova-ves.cz
mailto:info@nova-ves.cz
mailto:zpravodaj@nova-ves.cz
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zářijový zpravodaj je tu a s ním plno informací, fotografií, zajímavostí ze života v naší 

obci. Každý si jistě najde “to svoje“, co ho nejvíc zajímá.  

Dovolím si upozornit všechny, aby věnovali pozornost především těmto důležitým 

informacím – svoz velkoobjemového odpadu, říjnové volby do Poslanecké sněmovny, 

blížící se omezení v souvislosti s opravou silnice, dostavbou kanalizace a výstavbou 

chodníků. A neméně důležité jsou informace k platbám stočného, ve kterých jsou 

velké chyby. 

Pohodové dny Vám přeje za redakci zpravodaje Bohdana Tobiášková 
 

 

I letos jsme v naší obci přivítali naše malé občánky.  

Tento slavnostní akt proběhl ve středu 15. 9. v sále obecního úřadu. Zazněla hymna, 

děti z naší školky přednesly několik krásných básniček, pan starosta uvítal občánky        

do života a podaroval je malým dárkem.  

Od 1. 9. 2020 do 31. 8. 2021 se v naší obci narodily tři děti. 

Renáta Hakrová, místostarostka 
 

Ráda bych touto cestou poděkovala 

všem, kteří se na letošním posvícení 

zastavili u stolečku Zdravotního 

klauna a přispěli na jeho činnost.  

Letošní ročník byl ve znamení dobré 

kávy a něčeho sladkého na zub.  

Děti si mohly vyrobit záložku 

s klaunem, ochutnat perníček nebo 

se stát hrdými majiteli červeného 

klaunského nosu.  

Díky Vám všem se letos pro Zdravotního klauna vybralo 3 035 Kč. 

Emma Hakrová /foto P. Srnec/ 
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Ve středu 8. 9. 2021 se sešlo zastupitelstvo obce Nová Ves na svém pravidelném 

zasedání v počtu 7 členů. Přítomni byli Martin Exner, Ing. Renáta Hakrová, Eva 

Vosmíková, Lukáš Jansa, Ing. Bohdana Tobiášková, Ing. Petr Štorek, Martina 

Pánková. Nepřítomni byli Pavel Verner a Jana Malenovská. 

Zastupitelstvo na svém zasedání mimo jiné: 

 Vzalo na vědomí zprávy o hospodaření obce v červnu a červenci 2021. 

 Vzalo na vědomí rozpočtové opatření č. 06/2021 a schválilo rozpočtové 

opatření č. 7/2021. 

 Vzalo na vědomí informaci o zprávách kontrolního, finančního a kulturního 

výboru. 

 Schválilo záměr obce pronajmout pozemek parc. č. 38 v k. ú. Vepřek. 

 Schválilo uzavření dohody s obcí Vraňany o vytvoření společného 

školského obvodu základní školy, jejíž činnost vykonává Základní škola 

Vraňany okres Mělník, pro spádovost pro 1. stupeň. 

 Schválilo uzavření darovací smlouvy se společností FVE CZECH NOVUM 

s.r.o., která obci poskytne fin. dar ve výši 150 000 Kč na opravu komunikací. 

 Vzalo na vědomí informaci o plánované výstavbě VRT Praha – Drážďany      

a schválilo usnesení s podmínkami. 

 Schválilo účast obce Nová Ves na zadání krajinné studie pro katastr obce 

Nová Ves v linii trasování VRT Praha – Drážďany se spoluúčastí obce          

do 100 000 Kč. 

 Schválilo uzavření darovací smlouvy, kterou Římskokatolická farnost 

Kralupy nad Vltavou daruje pozemek parc. č. 256 (pohřebiště) a parc. č. st. 

39 (zastavěná ploch a nádvoří) vše v k.ú. Vepřek. 

 Schválilo prodej obecního pozemku p. č. 30/9 a p. č. 1029, vše v k.ú. Nová 

Ves u Nelahozevsi. 

 Schválilo obecně závaznou vyhlášku obce Nová Ves č. 1/2021 o stanovení 

místního koeficientu pro výpočet daně z nemovitých věcí. 

 Schválilo vnitřní směrnici č. 1/2021 o příspěvku na stravování a směrnici    

č. 2/2021 pro nakládání s osobními údaji. 

V diskuzi starosta informoval o následujících tématech: 

 Aktuální situaci ohledně opravy komunikace č. II/608 a o plánované 

schůzce se všemi zúčastněnými firmami, která se bude konat v pátek       
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10. 9. 2021. Probírat se bude harmonogram, objížďky, veřejné osvětlení 

apod. 

 Dálnice D8 se bude rozšiřovat v úseku od 0. do 18. kilometru (od Prahy      

až ke sjezdu Nová Ves). Starosta poslal zastupitelům e-mail s návrhem 

projektu a požádal je, aby si ho prostudovali a případně napsali své 

připomínky. Dále sdělil, že už před lety v přípravné fázi za obec požadoval, 

aby přes Vltavu byla zbudována v rámci rozšíření lávka pro pěší a cyklisty    

a nově vznikla protihluková stěna. Začátek realizace je naplánovaný na rok 

2023.  

 Územní plán je dokončený, platný je od 26. 8. 2021. Nyní se může 

pokračovat dál v projektech, které si zastupitelstvo naplánovalo, jako         

je např. prodloužení protipovodňového valu Miřejovice - Staré Ouholice. 

Problém je ale s financováním vzhledem k rozpracovaným projektům 

kanalizace a chodníků, kdy obec musí mít nějakou rezervu. 

Zastupitelé se dohodli na termínu dalšího zasedání zastupitelstva - 13. 10. 2021. 
Zapsala Lucie Tláskalová/ Kompletní zápis naleznete na webových stránkách Nové Vsi 

www.nova-ves.cz v záložce Samospráva/zápisy ze zasedání zastupitelstva.  

 

 
 

 

http://www.nova-ves.cz/
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HOSPODAŘENÍ OBCE NOVÁ VES 
V ČERVNU 2021  

 

   1. 6. 2021 30. 6. 2021 

BÚ Česká spořitelna I 1 887 944,61 Kč 5 402 812,68 Kč 

BÚ Česká spořitelna II 564 035,27 Kč 575 378,27 Kč 

BÚ ČNB                                              18 475 347,68 Kč 18 496 678,88 Kč 

Pokladna 11 221,00 Kč 3 921,00 Kč 

Celkový stav finančních 

prostředků obce  
20 938 548,56 Kč 24 478 790,83 Kč 

  
 
  

  

Pokladna výdaje nad 30 000 Kč 

Mzdy  70 154,00 Kč 19. 6. 2021 

 

 

  

BÚ výdaje nad 30 000 Kč 

Mš Nová Ves – příspěvek na 

provoz 
40 100,00 Kč  2. 6. 2021 

Sociální pojištění 65 270,00 Kč  4. 6. 2021 

Odměna 48 122,00 Kč  7. 6. 2021 

Vyúčtování elektřina 77 636,00 Kč 14. 6. 2021 

Svoz komunálního odpadu 5/2021 41 108,76 Kč 15. 6. 2021 

Svoz tříděného odpadu 5/2021 93 953,94 Kč  15. 6. 2021 

Splátka jistiny úvěru – kanalizace 104 166, 00 Kč 20. 6. 2021 

Projekt – veřejné osvětlení 94 495,00 Kč 21. 6. 2021 

Vyúčtování elektřina 34 904,00 Kč 22. 6. 2021 

Oprava traktůrku 37 079,00 Kč 25. 6. 2021 

Úroky z úvěru 46 215,30 Kč 30. 6. 2021 

 

 

Úvěr na projekt Odkanalizování obce Nová Ves 

Sjednaná výše úvěru 25 000 000,00 Kč 

Zbývající jistina ke splacení 23 041 676,00 Kč 
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HOSPODAŘENÍ OBCE NOVÁ VES 
V ČERVENCI 2021  

 

   1. 7. 2021 31. 7. 2021 

BÚ Česká spořitelna I 5 402 812,68 Kč 2 989 422,47 Kč 

BÚ Česká spořitelna II 575 378,27 Kč 735 840,27 Kč 

BÚ ČNB                                              18 496 678,88 Kč 20 676 531,92 Kč 

Pokladna 3 921,00 Kč 23 337,00 Kč 

Celkový stav finančních 

prostředků obce  
24 478 790,83 Kč 24 425 131,66 Kč 

  
 
  

  

Pokladna výdaje nad 30 000 Kč 

Dotace – Spolek seniorů 30 000,00 Kč  8. 7. 2021 

Mzdy 76 000,00 Kč 19. 7. 2021 

 

 

  

BÚ výdaje nad 30 000 Kč 

Sociální pojištění 68 568,00 Kč  2. 7. 2021 

Zemní práce 39 137,00 Kč  7. 7. 2021 

Dotace TJ Sokol 65 000,00 Kč  7. 7. 2021 

Odměna 48 122,00 Kč  8. 7. 2021 

Příkazní smlouvy dotace kanalizace 32 670,00 Kč 12. 7. 2021 

MŠ Nová Ves – příspěvek na 

provoz 
40 100,00 Kč 12. 7. 2021 

Oprava silnic 592 020,57 Kč 13. 7. 2021 

Svoz komunálního odpadu 5/2021 41 108,76 Kč 16. 7. 2021 

Svoz tříděného odpadu 6/2021 93 953,94 Kč  16. 7. 2021 

Splátka jistiny úvěru – kanalizace 104 166, 00 Kč 20. 7. 2021 

Záloha energie 39 900,00 Kč 26. 7. 2021 

Odvod DPH správci daně 373 615,00 Kč 26. 7. 2021 

Úroky z úvěru 47 536,13 Kč 31. 7. 2021 

 

Úvěr na projekt Odkanalizování obce Nová Ves 

Sjednaná výše úvěru 25 000 000,00 Kč 

Zbývající jistina ke splacení 22 937 510,00 Kč 

Připravila R. Hakrová, místostarostka 
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Ve dnech 8. a 9. října 2021 se budou konat volby do Poslanecké sněmovny 

Parlamentu České republiky. 

V pátek 8. října jsou volební místnosti otevřené od 14 do 22 hodin.  

V sobotu 9. října jsou volební místnosti otevřené od 8 do 14 hodin. 

  

- Pro občany Nové Vsi je určena volební místnost č. 1 – sál Obecního úřadu, 

Nová Ves 154. 

- Pro občany Vepřku a Nových Ouholic je určena volební místnost č. 2 - Dům 

služeb, Nové Ouholice 43. 

- Pro občany Miřejovic a Starých Ouholic je určena volební místnost č. 3 - 

hospoda U hasiče, Staré Ouholice 57. 
 

Občané, kteří se nemohou zúčastnit voleb v místě trvalého bydliště, si mohou 

zažádat o vydání voličského průkazu: 

- Dne 1. 10.2021 je konec lhůty pro doručení žádosti o vydání voličského 

průkazu poštou nebo datovou zprávou. Průkaz vydá a doručí obecní úřad 

co nejdříve (nejpozději do 6. 10. 2021).  

- Dne 6. 10. 2021 v 16:00 je konec lhůty pro osobní podání žádosti o vydání 

voličského průkazu. Ten vydá obecní úřad ihned. 
 

 Právo volit do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR má: 

- státní občan České republiky, 

- který alespoň druhý den voleb dosáhl věku nejméně 18 let, 

- je přihlášen k trvalému pobytu v obci. 

  

Každý volič si může na obecním úřadě ověřit, zda je zapsán ve stálém voličském 

seznamu; může požadovat doplnění údajů nebo provedení oprav, a to v termínu 

do 6. 10. 2021 do 16:00. Před volbami budou všem rozneseny do schránek 

volební lístky, a to nejpozději do 5. 10.2021. 
 

Bohdana Tobiášková, informační výbor 
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Obec Nová Ves a FCC Regios, a.s. pořádají 

SVOZ NEBEZPEČNÉHO, OBJEMNÉHO ODPADU                     

a ŽELEZNÉHO ODPADU 

Vážení spoluobčané, 

v sobotu 2. 10. 2021 proběhne svoz nebezpečného, objemného a železného 

odpadu. 

Kontejnery budou přistaveny v částích obce Nová Ves podle následujícího 

harmonogramu: 

1. Nová Ves (u pošty)                        9:00 - 10:00 

2. Nové Ouholice (parkoviště)    10:15 - 11:15 

3. Miřejovice (odbočka u dětského hřiště)  11:30 - 12:30 

4. Staré Ouholice (zastávka u hospody)  12:45 - 13:45 

5. Vepřek (u křížku)      14:00 - 15:00 

 

Co je možné přinést: 

 Nebezpečný odpad 

  Syntetické barvy, laky, syntetická ředidla, mořidla 

  Elektrické baterie, Autobaterie 

  Oleje, tuky minerální nebo syntetické, ropné produkty 

  Kyseliny, louhy 

  Lepidla, pryskyřice, pneumatiky (bez disků) 

  Zdravotnický materiál (znečištěné obvazy, jehly apod.) 

  Tiskařské barvy, tonery, inkousty 

  Obrazovky 

  Těkavé látky, fotochemikálie, pesticidy 

  Zářivky a jiný odpad obsahující rtuť 
 

 Pneumatiky (bez disků) extra kontejner na autě 
 

 Železný odpad 

 Objemný odpad: nábytek, koberce, sanitární keramiku, objemné lepenkové, 
skleněné, plastové obaly, atd… 

 

KAŽDÝ SI  SVŮJ ODPAD NAKLÁDÁ SÁM! 

http://cs.wikipedia.org/w/index.php?title=Syntetick%C3%A1_barva&action=edit&redlink=1
http://cs.wikipedia.org/wiki/Lak
http://cs.wikipedia.org/w/index.php?title=Syntetick%C3%BD&action=edit&redlink=1
http://cs.wikipedia.org/wiki/%C5%98edidlo
http://cs.wikipedia.org/wiki/Elektrick%C3%A1_baterie
http://cs.wikipedia.org/wiki/Autobaterie
http://cs.wikipedia.org/wiki/Olej
http://cs.wikipedia.org/wiki/Tuky
http://cs.wikipedia.org/wiki/Ropa
http://cs.wikipedia.org/wiki/Kyselina
http://cs.wikipedia.org/wiki/Louh
http://cs.wikipedia.org/wiki/Lepidlo
http://cs.wikipedia.org/wiki/Prysky%C5%99ice
http://cs.wikipedia.org/wiki/Toner
http://cs.wikipedia.org/wiki/Inkoust
http://cs.wikipedia.org/wiki/Obrazovka
http://cs.wikipedia.org/w/index.php?title=T%C4%9Bkav%C3%A1_l%C3%A1tka&action=edit&redlink=1
http://cs.wikipedia.org/wiki/Pesticidy
http://cs.wikipedia.org/wiki/Z%C3%A1%C5%99ivka
http://cs.wikipedia.org/wiki/Rtu%C5%A5
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Stavba chodníků a oprava silnice II/608 

Výběrové řízení bylo ukončeno, nikdo se neodvolal a Krajská správa a údržba 

komunikací a obec Nová Ves brzy podepíší smlouvu o dílo se sdružením firem 

BES a Metrostav Infrastructure.  

V pátek 10. 9. 2021 jsme svolali nultý „kontrolní den“, kde se sešli zástupci obce, 

KSÚS, zhotovitele BES, projektanta Pragoprojekt, dále technický dozor investora         

a koordinace BOZP a také zástupci stavby kanalizace - Stavitelství Řehoř                

a společně jsme probrali, co je nutné v nejbližší době řešit a koordinovat. 

Z této schůzky zatím nevzešly žádné závěry, ale vzájemně jsme se informovali     

a zadali si úkoly. Zhotovitel zpracuje návrh dopravně-inženýrských opatření 

(DIO), tedy uzávěr a objížděk a také návrh harmonogramu stavby. DIO je třeba 

projednat s policií a povoluje ho odbor dopravy v Kralupech nad Vltavou. 

Původně jsme uvažovali stavět postupně dvě etapy, napřed Novou Ves a pak 

Nové Ouholice, ale vzhledem k dlouhé době výběrového řízení, potřebě dodělat 

rychle kanalizaci a havarijnímu stavu mostku v Nových Ouholicích nyní 

preferujeme dělat celý úsek najednou. Tím by se měla zkrátit doba stavby            

i uzavírek zhruba na polovinu, pokud to technologie a odbor dopravy povolí.  

Je jasné, že objížďky budou nepříjemné a přístup k domům bude provizorní,      

ale spolu se „stavbou“ uděláme vše, abychom to nepohodlí minimalizovali. 

Věřím, že to bude probíhat podobně, jako při stavbě kanalizace, kde se mnozí 

obávali velkých problémů a nakonec to probíhalo docela přijatelně.  

Je třeba si uvědomit, že se jedná o opravdu velikou stavbu, která se nedá udělat 

bez úplné uzávěry kvůli manipulaci techniky, materiálu a bezpečnosti a také to, 

že sice bude nějakou dobu nepohodlí, ale zase budou chodníky a silnice             

na mnoho desítek let, a že naše obec bude vypadat úplně jinak – mnohem lépe. 

O dalším vývoji budu samozřejmě informovat. Každopádně prosím během 

stavby o ohleduplnost a trpělivost. 

Rychlostní radar Nové Ouholice 

Zvýšil se počet řidičů, kteří jsou zachyceni radarem v Nových Ouholicích. Zatímco 

vloni bylo evidováno okolo 300 pokut měsíčně, během jara to bylo 900 – 1 300 

měsíčně a v červnu bylo pokutovaných dokonce 1 451 řidičů. Byl jsem 

informován, že zhruba třetina řidičů pokutu nezaplatí. To je ale velmi 

krátkozraké, protože jednak ve správním řízení zaplatí řidič navíc správní 
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poplatek a ještě přijde o body. Každopádně, nejlepší je jezdit podle předpisů. 

Pokud se Vám ale stane, že sešlápnete plynový pedál trochu víc, tak doporučuji 

zaplatit a správní řízení nezkoušet. 

Zkapacitnění dálnice D8 v úseku Zdiby – Nová Ves na 3+3 pruhy  

Ředitelství silnic a dálnic pracuje na projektu „Záměr D8 Zdiby – Nová Ves, 

zkapacitnění“ do podoby uspořádání 3+3 jízdní pruhy (km 0,000 – 18,000), tedy 

na rozšíření dálnice od Prahy až po sjezd v Nové Vsi. To také znamená rozšíření 

nebo demolici a stavbu nového mostu D8 přes Vltavu. Ministerstvo životního 

prostředí nyní zahájilo zjišťovací řízení podle zákona o posuzování vlivů               

na životní prostředí (EIA). 

Obec Nová Ves bude požadovat zejména důsledné řešení hluku, který se při 

určitých klimatických podmínkách nese po vodě až do Starých Ouholic, nemluvě 

o Vepřku a Nové Vsi. Budeme požadovat i přestavbu stávajícího mostu po 

polovinách, abychom se vyhnuli dlouhodobé objížďce od sjezdu Úžice po silnici 

608 přes intravilán Nových Ouholic a Nové Vsi. Vliv průběhu celé stavby na naší 

obec bude také významný. 

Budeme požadovat posouzení těchto vlivů podle zákona EIA. 

Dobré je, že jsem za obec v březnu 2019 požadoval v rámci opravy mostu D8 

přes Vltavu vybudování zavěšené lávky pro pěší a cyklisty, a že se s ní už 

v dokumentaci uvažuje. 

Volby do poslanecké sněmovny 8. a 9 října 2021 

Volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR se budou konat v pátek                

8. a v sobotu 9. října 2021.  

Budou tři obvyklé volební místnosti - v Nové Vsi, v Nových i Starých Ouholicích, 

otevřené v pátek od 14 do 22 hodin a v sobotu od 8 do 14 hodin. 

S sebou si vezměte občanský průkaz a volební lístky, které dostanete                   

do schránek. 

Volič může požádat z vážných, zejména zdravotních důvodů, aby mohl hlasovat 

do přenosné volební schránky. 

Volbu provede volič výběrem volebního lístku volené strany nebo koalice, 

vložením do obálky, kterou dostane ve volební místnosti a tuto obálku vhodí     

do urny.  

Preferenční hlas může volič udělit pomocí zakroužkování pořadového čísla 

vybraných kandidátů. Kroužkovat může až 4 kandidáty. Když jeden kandidát 
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získá více než 5 procent platných hlasů, které byly odevzdány jeho politické 

straně, posune se v pořadí nahoru a získá mandát právě on. Zakroužkovat 

můžete i méně než 4 kandidáty, pokud by však na volebním lístku byli 

kroužkováni více než 4 kandidáti, preferenční hlas by se nezapočítal, hlas 

politické straně však ano. 

Vzhledem k tomu, že politika se týká úplně všeho a ovlivňuje každý okamžik 

našeho života, přijďte prosím k volbám. Kdo nejde k volbám, hlasuje vlastně 

v poměru výsledku voleb pro každou z parlamentních stran a to i pro tu, kterou 

by nikdy nevolil. 

Přeji Vám dobrou volbu. 

Cyklostezka Nelahozeves – Lužec nad Vltavou 

Krajský úřad nechává zpracovat studii proveditelnosti na cyklostezku 

Nelahozeves – Lužec na Vltavou. Tato cyklostezka byla už „prioritní“ v krajské 

Cyklokoncepci z roku 2017, ale minulé vedení kraje nechalo Cyklokoncepci jen 

na papíře, ačkoliv jsem to jako člen dopravního výboru opakovaně urgoval.  

 

V Nové Vsi je zejména problém projet z Nových Ouholic do Vraňan resp. 

Mlčechvost, protože podle Vltavy po červené turistické značce je to jen pro 

zdatné terénní cyklisty blátem a kopřivami a po hlavní silnici I/16 přes dva 

kruhové objezdy nad dálnicí a připojovací pruh je to ještě větší „zážitek“. 

Nyní tedy bude zpracována studie, která ukáže možnosti a proveditelnost 

vedení cyklostezky po levém břehu Vltavy naším katastrem. V kritickém úseku 
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mezi Vepřkem a Mlčechvosty by to neměl být pozemkově problém, protože lze 

trasu vést po pozemcích obce, Správy železnic, Lesů ČR a Povodí Vltavy. Jinde      

už lze jet po klidných místních komunikacích, ale i tam se budeme snažit 

vybudovat cyklostezku zcela mimo provoz motorových vozidel.  

Klasická cesta „studie – vypořádání pozemků - územní řízení – stavební povolení 

– dotace – realizace“ bude jistě několik let trvat, ale je důležité, že na kraji bylo 

zřízeno oddělení, které má přípravu cyklostezek na starosti a bude se této 

cyklostezce věnovat. Jako prioritní páteřní cyklostezka by tato měla být 

realizována a financována Středočeským krajem. 

Martin Exner 15. 9. 2021 

Vážení uživatelé kanalizace, 

veškeré platby za stočné hraďte výhradně na tento bank. účet číslo: 

20036-0460043319/0800, a to i pokud platíte prostřednictvím poštovní 

poukázky. 

Věnujte prosím zvýšenou pozornost při platbě záloh nebo vyúčtování číslu 

bankovního účtu, poukazované výši platby a své případné trvalé příkazy změňte.  

Bohužel se stále setkáváme se zaplacenou zálohou za stočné v nesprávné výši, 

prosím plaťte zálohy jen dle zaslaného aktuálního rozpisu.  Platby, které budou 

provedeny v nesprávné výši, budou vráceny zpět na váš účet a může se stát,      

že si vrácené platby nevšimnete a budete evidováni jako dlužníci.  

Bohužel řada občanů po obdržení Vyúčtování stočného (faktury) zaslala platby 

v nesprávné výši, ne podle obdržené faktury. Například někdo měl přeplatek,    

ale přesto zaslal na bankovní účet obce opět zálohy nebo částku dle spotřeby.     

Tyto platby vracíme zpět, což vede k naší zbytečné velké zátěži.  

Další zátěží je neuvedení variabilního symbolu nebo neaktuálního variabilního 

symbolu. Variabilní symbol je vždy uveden na faktuře nebo v rozpisu záloh. 

Prostřednictvím přiložených obrázků bych Vám chtěla vysvětlit jednotlivé pojmy 

ve fakturách s přeplatkem a nedoplatkem a v rozpisu záloh. 

Moc děkuji za spolupráci. 

Případné dotazy týkající se plateb za stočné vám ráda zodpovím prostřednictvím  

emailu: hana.novotna@nova-ves.cz nebo tel. č. 777 012 031. 

Hana Novotná, fakturantka stočného 
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TJ Sokol Nová Ves – ST Sokol Chlumín / Tuhaň 7:0 (3:0) 

Poslední prázdninovou neděli jsme na svém hřišti hostili spojené mužstvo          

ST Sokol Chlumín / Tuhaň. Utkání se konalo za příjemné atmosféry a dobré 

divácké kulisy, neboť se ve stejný den konalo ve fotbalovém areálu rozloučení 

s prázdninami. Už dlouho tolik diváků na fotbale v Nové Vsi nebylo. A zrovna 

bylo na co koukat. 

   

Utkání v Nové Vsi 29. 8. / Foto: Pavel Srnec 
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Našim klukům se od začátku herně dařilo, svého soupeře bez problému 

přehrávali, jen se trochu potýkali s přesností zakončení. Ale nakonec                   

se s brankami roztrhl pytel a diváci se mohli těšit ze sedmi tref v hostující 

brance. 

Kanonádu načal ve 13. minutě chytrou střelou zkušený Jirka Vokoun a dvě rychle 

po sobě jdoucí branky (ve 29. a 33. minutě) zaznamenal Petr Dudek, který 

hlavně v prvním poločase motal soupeřovým obráncům notně hlavy. Poločas byl 

tedy 3:0. 

Druhý poločas byl na branky ještě bohatší. Dvě trefy si do tabulky střelců zapsal 

náš kanonýr Pavel Mráz (v 55. a 59. minutě), šestou branku přidal v 72. minutě 

Petr Barnat a konečnou podobu výsledku dal v 81. minutě z pokutového kopu 

domácí brankář Filip Staněk. 

 

Utkání v Nové Vsi 29. 8. / Foto: Martin Čech 
 

3 kola – 3 výhry – skóre 17:2. Už dlouho nepamatujeme tak úspěšný vstup         

do sezóny. 

Branky: 2x Petr Dudek, 2x Pavel Mráz, 1x Jiří Vokoun, 1x Petr Barnat, 1x Filip 

Staněk (penalta). 



 20 

SG TJ Sokol Nová Ves – SG TJ Sokol Ledčice 4:1 

Dařilo se i staré gardě Nové Vsi, která si v pondělí 30. srpna zahrála proti 

Ledčicím. 

Oboustranně to bylo po fotbalové stránce na staré pány kvalitní utkání, naši 

borci neproměnili spoustu samostatných úniků, ale i přesto se jim podařilo 

několik hezkých branek vsítit a zvítězili 4:1. 

TJ Sokol Sazená – TJ Sokol Nová Ves 4:3 (2:2) 

Od derby se Sazenou se očekával kvalitní a zároveň tvrdý zápas. Domácí do něj 

vstoupili lépe a v 17. minutě už vedli 2:0. Našim hráčům trval rozjezd trochu 

déle, ale podařilo se nám ještě do poločasu brankami Pavla Mráze (v 18. minutě) 

a Petra Dudka (ve 27. minutě) vyrovnat. Hráli jsme v silné sestavě v čele s hráči 

s prvoligovými zkušenostmi. 

 

Utkání v Nové Vsi 29. 8. / Foto: Martin Čech 

V 53. minutě bohužel došlo k nepřehledné situaci, kdy jsme inkasovali branku   

po sporné situaci, která zaváněla postavením mimo hru. Naši hráči reklamovali 

anulování branky tak vehementně, že z toho vyplynulo vyloučení jednoho 

z našich hráčů. Nedlouho poté jsme dostali branku na 4:2 a vypadalo to s námi 

bledě. Ale v posledních deseti minutách jsme měli ještě čtyři vyložené šance,     

ze kterých vyústilo jen snížení na 4:3 (v 91. minutě z kopačky Pavla Mráze)           

a nastřelená tyč. I v oslabení se domácí obávali o výsledek. 

Bohužel mělo utkání nepěknou dohru ještě u zeleného stolu disciplinární 

komise, ale to už naši prohru nemohlo změnit. 

Branky: 2x Pavel Mráz, 1x Petr Dudek. 
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TJ Sokol Nová Ves – TJ Vltavan Chvatěruby 4:5 (3:5) 

I v dalším zápase se očekával kvalitní fotbal, protože my jsme kromě zápasu 

v Sazené neprohráli a s plným bodovým stavem vstupoval do zápasu i náš 

soupeř z Chvatěrub. 

A od začátku to byla jízda. Věkové průměry obou mužstev byly nesrovnatelné     

a naši nevěděli kam dříve skočit. Kupili jsme chybu za chybou a zanedlouho       

to vypadalo na debakl. Naštěstí jsme do poločasu alespoň trochu snížili                

a do kabin se odcházelo za nepříznivého stavu 3:5. Pět branek v naší síti nebyla 

moc pěkná vizitka. Naše branky v 1. poločasu vstřelili Martin Sedlář                   

(ve 21. minutě), Petr Dudek (v 39. minutě) a Pavel Mráz z pokutového kopu      

po faulu přímo na něj v minutě 41. A to se ještě několikrát vyznamenal             

náš brankář Filip Staněk a zachránil nás od ještě většího přídělu. 

O poločasové přestávce byl v kabině trochu humbuk a do druhého poločasu 

jsme vstupovali s odhodláním nepříznivý stav zvrátit. Byli jsme opravdu lepší, 

hostům docházeli síly, ale my jsme vytěžili z převahy jen jednu branku            

v 88. minutě z trestného kopu zahrávaného Petrem Jansou. Bohužel jsme přišli    

o domácí neporazitelnost a prohráli jsme 4:5. 

Branky: Martin Sedlář, Petr Dudek, Pavel Mráz (pen.), Petr Jansa. 

TJ Sokol Jeviněves – TJ Sokol Nová Ves 1:7 (0:7) 

Po dvou prohrách s těžšími soupeři nás čekal zápas s přespolními – v Jeviněvsi. 

K zápasu jsme nastoupili v silné sestavě a hned z prvního útoku vstřelil Pavel 

Mráz naši první branku a určil tak spád prvního poločasu. Rozpoutala                  

se přestřelka, kde domácí stříleli slepými a nám spadlo do soupeřovy branky 

téměř vše, do čeho jsme kopli. Během 32 minut jsme vedli 7:0, z toho 6(!) 

branek vstřelil náš nejlepší střelec, fotbalový internacionál, světoběžník Pavel 

Mráz! Je důkazem toho, že věk je jen číslo. Jednu branku vstřelil Ondřej Vosmík. 

Časově branky byly srovnány následovně: 2. min 1:0, 15. min. 2:0, 22. min. 3:0, 

24. min. 4:0, 25 min. 5:0, 28. min. 6:0 a 32. min. 7:0. 

Ve druhém poločase se naši chlapci už šetřili a hosté z ojedinělého útoku vstřelili 

alespoň čestnou branku. 

V dalším kole hostíme Dolany „B“. O průběhu a výsledcích vás budeme 

samozřejmě informovat v dalším čísle zpravodaje. 

Branky: 6x Pavel Mráz, Ondra Vosmík. 

Petr Barnat, sekretář TJ Sokol Nová Ves 
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SPOLEK SENIORŮ 
 Naši zářijovou schůzku jsme bohužel opět zahajovali vzpomínkou                 

a vzdáním poslední pocty naší dlouholeté obětavé člence paní Mileně 

Kochmanové. Připomněli jsme si její životní peripetie i skutečnost, že byla živou 

kronikou a též asi nejstarší vepřeckou rodačkou.  

 Hodnocení uplynulého období bylo tentokrát poměrně strohé. Vzpomínka 

zájezdu do Stráže nad Nežárkou, účasti na pohřbu paní Kochmanové a setkání     

se v Miřejovicích u příležitosti probíhajícího Quatrotriatlonu.  

Většinu času jsme věnovali výhledu činnosti. Dohodli jsme se, že ještě 

v září uskutečníme zájezd na výstavu Zahrada Čech, na který přizveme sousedy. 

Zúčastníme se Novoveského posvícení, Kralupské ťapky, divadelního 

představení ve mlýně, samozřejmě i voleb. Zvažujeme ještě jeden letošní 

poznávací zájezd. Výhledově ve druhé polovině října, asi do Plzně.  

Říjnovou členskou schůzku hodláme rozšířit o aktivity spojené 

s Mezinárodním dnem seniorů. Členská schůze proběhne mimořádně v úterý 

12. října od 14 hodin na hřišti v Miřejovicích, v případě nepříznivého počasí 

v sále obecního úřadu.  

 

Nezapomněli jsme ani na naše oslavence. Popřáli jsme jim a poděkovali     

za činnost ve Spolku i za donesené občerstvení. Na závěr, jak už se stává tradicí, 

nechyběla ani chvilka pro zdraví tj. několik rehabilitačních cviků jak pro tělo,    

tak i pro mysl. 

Bruno Vognič, předseda Spolku  
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POZVÁNKY ZA KULTUROU, 
SPORTEM A ZÁBAVOU 

Máme za sebou měsíc napěchovaný sportovními a kulturními akcemi (reportáže 

z nich najdete na následujících stránkách) a stejně tak je toho spousta před 

námi! 

Nejen na posvícení bylo vidět, jak nám setkávání a zábava chyběly, lockdownové 

období už je snad definitivně za námi, a proto můžeme směle plánovat dál. 

Na státní svátek v úterý 28. září Vás srdečně zveme do vepřeckého mlýna. 

Původně plánované divadlo se vzhledem k velkému ochlazení a předpovědi 

deště odkládá na příští rok na léto. Komentované prohlídky mlýna však stále 

platí, a to v 17 a v 19 hodin. Můžete si také prohlédnout zárodek vznikajícího 

novoveského muzea a zahřát se šálkem čaje nebo svařáku. Vstup je volný.  

V sobotu 2. října se koná 2. ročník cyklozávodu Ouholická šlapka. Loni 

zaznamenal velký úspěch, na startu se v různých kategoriích objevily desítky 

cyklistů a cyklistek, všichni si odnesli parádní ceny. Takže kola promazat, helmy 

nasadit a hurá na start! 

Fotbalisty čeká v říjnu 5 zápasů, doma i u soupeřů, tak si je nenechte ujít, 

fanoušci jsou potřeba! Přesný rozpis najdete v minulém zpravodaji, termíny jsou 

2., 9., 16., 24. a 30. října. 

Na sobotu 23. října se chystá Pohádková, tak trochu strašidelná stezka.             

Ta červnová se dětem i dospělým moc líbila, tak si ji zopakujeme. Začneme 

později, aby už se začalo trochu stmívat, lucerničky a lampionky proto vezměte 

s sebou, v cíli zapálíme táborák a bude čarodějnické disco. 

A do konce roku to zdaleka není vše – v sobotu 27. listopadu bude v sále 

Poslední leč pořádaná místními myslivci. V neděli 28. listopadu vás pozveme     

na  Adventní neděli ve mlýně, čeká nás hudba, prohlídky, tvoření, jarmark, 

prostě pravá předvánoční atmosféra. 

Pokud máte nápad na akci, kterou bychom u nás mohli uspořádat, víte o někom, 

kdo by mohl vystupovat, předvést nám řemeslo, dejte nám vědět a vymyslíme to. 

Sál obecního úřadu je k dispozici, v zimě je vytápěný - je možné pořádat kurzy, 

kroužky, jak přes den, tak i večer. 

Těšíme se na viděnou! 

Bohdana Tobiášková, kulturní výbor obce 
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Obec Nová Ves ve spolupráci 
s Maraton klubem Miřejovice a spolkem Soptíci

Vás srdečně zve

v sobotu 23. října od 16 hodin na 

POHÁDKOVOU

STEZKU
Start z dětského hřiště ve Starých Ouholicích (mezi 16. a 17. h), 

cíl na dětském hřišti v Miřejovicích. 
Stezka s úkoly a pohádkovými bytostmi. Kostýmy vítány. 

V cíli odměny, táborák a čarodějnická diskotéka. Občerstvení.

S sebou lucerničky, lampióny, baterky.

V případě velmi nepříznivého počasí se akce nekoná.

Miřejovice • Nová Ves • Nové Ouholice •Staré Ouholice • Vepřek

www.nova-ves.cz

STRASIDELNOU
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TURISTICKÝ KLUB KUDYKAM 
Výroční 30. výšlap – říjen 2021 

Ještě než začnu psát o tom, kam se vypravíme první říjnovou neděli,                   

tak připomenu náš poslední výšlap. Kokořínsko je kraj malebný, takže nás 

nezklamal ani tentokrát. Krásné hluboké lesy, skalní útvary všelijakých tvarů       

a názvů, tím je tato oblast typická. Počasí bylo přesně to správné turistické, 

takže se dobře šlapalo, povídalo, zkrátka dobře bylo. 

   
 

A věřím, že stejně příjemné to bude i na našem dalším výletě.  

Vydáme se do kraje nedaleko Úštěka, do městyse Levín. Je to místo velmi 

zajímavé svojí minulostí i současností. Městys leží nad Habřinským potokem,      

na náměstí stojí  pozdně barokní kostel Povýšení sv. Kříže, na kopci nedaleko      

je zvonice patřící k zaniklému hradu, ze které je krásný výhled do okolí. Levín      

je spojen s hrnčířskou tradicí, ještě dnes jsou tady 3 keramické dílny. A protože 

dřívější obyvatelstvo bylo německé i české, tak i hřbitov má velkou německou 

část, je udržovaný, starobylý a působí trochu opuštěně.  

Po procházce městysem se vydáme do kopců nad ním a budeme se toulat 

chvilku po turistických trasách a někdy půjdeme po starých cestách. Krajina tady 

je stará, je z ní cítit klid, tajemno a bohatá historie. Vypovídají o tom i krásné 

staré statky, které potkáme.  

Zveme všechny, kdo mají chuť se projít už v podzimním čase. Sejdeme                 

se už po třicáté v neděli 3. října v 10 hodin na náměstí v Levíně a čeká nás       

tak kolem 8 kilometrů dlouhá vycházka. 

Za KUDYKAM napsala a zve Vás Martina Srncová 

 



30. výšlap Levín – Levínské Petrovice

Vhodné pro děti, seniory a celé rodiny
Turist ice zdar!

vyslap.czhttps://mapy.cz/s/makahulero

NOVOVESKÝ TURISTICKÝ KLUB

BrusovBrusov

Levínské PetroviceLevínské Petrovice

MuckovMuckov

LovečkoviceLovečkovice

Horní VysokéHorní Vysoké LevínLevín
1 : 11 900

500 m

1 : 11 900
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Map data © OpenStreetMap contributors

Map data © OpenStreetMap contributors

STARTSTART
CÍLCÍL

Sraz v neděli 3. října v 10h 
v Levíně na náměst í

Od kost ela Povýšení sv. Kříže si nejdřív vyšlápneme za 
krásnými výhledy na zvonici. 

Pak se vydáme po st ezkách a past vinách kolem česko-
německého hřbitova do Levínských Petrovic 

a odsud po klidné míst ní silnici zpět.
Trasa je dlouhá asi 7 - 8 km 

Přĳ ďte se projít. 
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Q3A 2021 = Quatrotriatlon 2021 

 Tato sportovně společenská aktivita je další specialitou naší nejmenší 

místní části Miřejovic. Letos proběhl už pátý ročník v režii Maraton klubu 

Miřejovice a Dynama Nelahozeves. Bez nadsázky byl po všech stránkách 

podařený a to včetně počasí.  

 
 Mně se na celém podniku líbí několik věcí. Jako první musím zmínit 

pohodu, ve které probíhá. Neznám jiný podnik, ve kterém se start o hodinu 

posune, protože pan doktor má do devíti pohotovost – a nikdo neprotestuje. 

Štafeta, která ztratila jeden z lístečků prokazujících absolvování všech 

kontrolních bodů, a která při jeho zpětném hledání nabrala velkou časovou 

ztrátu, je odměněna okamžitě vytvořenou cenou fair play. Další štafetě, která 

hlásila, že ztratila čas hledáním obdobného, protože s ním odešly hrající si děti, 

je uznán upravený čas… Nelze též nezmínit obětavost pořadatelů a jejich 

kamarádů. Ono sehnat 7 lodí, které budou následně půjčeny ledakomu také 

není jen tak k vidění. Vytvoření originálních startovních čísel a medailí 

jakbysmet...   

 Co mě však v souvislosti, a nejen s touto akcí zaráží, je malý zájem mladých 

lidí z naší obce jako celku přijít a zapojit se. Z našich místních částí byly 

zastoupeny hojně Miřejovice a v jedincích Nové Ouholice.  

 Závod měl stejně jako loni dvě části. Dopoledne závodili jednotlivci, 

odpoledne štafety. Dopoledne se na start postavilo 6 statečných včetně jedné 

ženy. Velice dobře se s nástrahami trati vypořádali všichni – vměstnali                 

se do intervalu 49:46 až 67:25 min. Potěšilo zejména druhé místo ředitele 
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celého klání Miřejovičáků Ládi Vymětalíka cca minutu a půl za prvním Martinem 

Najmanem, stejně jako výkon Báry Čapkové.  

 Pestřejší byly odpolední štafety. 

Přihlásilo se jich 13 a jedna virtuální 

z loňska zhmotněná na startovních 

číslech. Už názvy některých z nich 

dávaly tušit jejich ambice, jak uspějí po 

sportovní stránce, ale také jaký vzbudí 

zájem u přihlížejících: Kouba, Rio Mířo, 

Fíkovci, Neškrtli si, Šílenci, Velké 

překvapení… Borci přijeli z širokého 

okolí: Mělník, Odolena Voda, jedna dívenka z Německa. Nejvíce z Nelahozevsi, 

Miřejovic a Kralup. Převážnou část soutěžících tvořili ostřílení borci z minulých 

ročníků. Složení štafet bylo oproti loňsku dost obměněné. Připadlo mi, že bylo 

víc rodinných týmů a zcela zřetelně bylo výrazně víc ambiciózních hodně 

mladých štafet. Nejmladší účastnice má 9 let, nejmladší štafeta měla v průměru 

pod 12 let (12 – 11 – 12 – 12), a byli moc dobří. Nejstarší měla dohromady       

191 (69 – 12 – 70 – 40) a také se neztratila.  Jako obvykle se opět našel tým, 

který  se na vodě „udělal“. Kličkování cyklistů i běžců mezi toho dne hojnými 

výletníky ve veltruském parku mělo také svá kouzla. 

 Vysokou letošní úroveň podtrhnutou ideálním počasím dokládá i pokořený 

traťový rekord a vcelku vyrovnané časy štafet na dalších místech.  

1 TEAM AERO 44,34 ′    (nový traťový rekord) 

2 SKI KLUB KRALUPY 46,12′ 

3 KOUBA 46,53′ 

 Nezapomenutelnou atmosféru má vždy vyhlašování výsledků. Tehdy fandí 

všichni všem. Žádný z účastníků neodešel bez drobné ceny, navíc každému 

zůstalo na památku jeho startovní číslo s uvedením disciplíny, ve které                   

se závodu zúčastnil. Nejlepší tři štafety si odnesly medaile. Nás může těšit,          

že se na stupních vítězů (ostatně jako obvykle) „ohřála“ i smíšená  miřejovicko-

nelahozevská štafeta „Kouba“. Svoje kouzlo má i konečné skupinové 

fotografování. 
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Program však nikdy nekončí vyhlášením výsledků. Obvykle probíhá dlouho 

do noci tzv. AFTER PARTY s promítáním zajímavého filmu. Letos to bylo jinak. 

Dva miřejovičtí kamarádi měli shodou okolností kulatiny 40 a 50, na které 

zúčastněné a Miřejovičáky  pozvali. Do kdy bylo veselo, nemůžu sloužit – příští 

den se konal Kudykam, proto jsme se kolem desáté uklidili.  

Bruno Vognič  

Z DORUČENÉ POŠTY 
Minulý měsíc nám do pošty dorazil opakovaný podnět k venčení psů na volno, 

tentokrát ze Starých Ouholic:  

… všimla jsem si zdejšího nešvaru, a to pouze u některých občanů - nepoužívání 

vodítka při procházkách se psem. Již několikrát jsem zažila, že se kolem mých dětí    

z ničeho nic motá velký pes zdejších občanů. Jedná se pouze o dva lidi, kteří vodítko 

nepoužívají a používat ho nechtějí. Bohužel se však jedná o psy velké,                          

s hmotností v násobku hmotnosti mých dětí. Dle jejich slov pes nic neudělá. 

Rozumím, že každý věří svému psovi, ale jsem přesvědčena, že občanskou 

povinností je chodit v obci se psem přivázaným na vodítku. Již dvakrát se mi i stalo, 

že jsem musela zabrzdit nečekaně auto na příjezdové cestě k vesnici, a to opět          

z důvodu volně pobíhajících psů a znovu se jednalo o stejné majitele psů…“ 

Ano, je to tak, majitelé musí mít své psy na vodítku, pokud se pohybují                    

na veřejnosti. Bez vodítka může pes pobíhat pouze na určených plochách pro 

venčení. Dále je majitel povinen uklízet po svém psu exkrementy (to je také 

neustálý boj, přitom ve všech částech obce jsou koše s pytlíky na exkrementy). 

Buďte prosím ohleduplní ke svému okolí. Děkujeme! 

Bohdana Tobiášková, informační výbor 
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NOVOVESKÝ ÚPRK 
Prázdniny se nachýlily ke svému konci, děti se již chystaly do lavic. Tašky byly 

vytaženy ze skříně, penály doplněny psacími potřebami. Bylo krásné víkendové 

odpoledne, babí léto jak má být, a tak jsme se sešli s rodiči a natěšenými dětmi 

v Miřejovicích na hřišti trochu si zasportovat. 

Novoveský úprk je více hrou než závodem. Každý z účastníků si u nás odnáší 

odměnu, i když rodiče tu svou zpravidla rádi přenechají dětem. 

A jak to vlastně celé probíhalo? 

Nejmenší děti absolvovaly trať 30m, už jen za to jim náležela odměna, a pokud 

to zvládly dvakrát, pak ji ještě zdvojnásobily! S přibývajícím věkem                        

se vzdálenosti samozřejmě 

prodlužovaly, až na 500 metrů           

pro dospělé. Bohužel žádný dospělý 

ten den asi neměl tu správnou kondici, 

aby se běhu zúčastnil. S kategorií dětí 

navštěvujících první stupeň základní 

školy přišlo první měření časů.              

Při úprku však není nejdůležitější být 

první, vlastně na tom nezáleží vůbec, opět se běží dvakrát a časy z prvního           

a druhého běhu si musí být, co nejvíc podobné. Překvapivě dobře se to dařilo, 

rozdíly v časech byly minimální (dokonce se v jednom případě podařilo mít časy 

úplně stejné), a tak se Miřejovické koruny stěhovaly do kapes účastníků. Za ně si 

pak v našem obchůdku mohli nakoupit dobroty, hračky nebo jiné drobnosti 

podle vlastního výběru. A že bylo z čeho vybírat!  

Stejně jako v předminulém roce měla největší úspěch i účast rodinná štafeta. 

Každý člen štafety běží pouhých padesát metrů a tak se dětem podařilo 

přesvědčit k běhu i rodiče, kteří jsou zapřisáhlými odpůrci pohybu. 

A vyhodnocení, komu putoval letos putovní pohár? Pohár na další rok získaly 

Miřejovice! Slavnostní předání poháru naplněného bonbóny pak proběhlo            

na Novoveském posvícení z rukou paní místostarostky Renáty Hakrové. 

Příště to může být jakákoliv jiná část Nové Vsi. Stačí přijet a zúčastnit                  

se. Rozhodující je totiž právě počet účastníků. Takže příští rok na sklonku 

prázdnin se na všechny budeme opět těšit! 

Za MK Miřejovice Dana Burianová 
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Vernisáž fotografií z minulých ročníků Happeningů na starém 

mostě proběhla v pátek 3. 9. v krásném, ještě letním 

podvečeru.  

K velké radosti všech se jí zúčastnila i autorka vystavovaných 

fotografií Kateřina Kohoutová. Na snímcích můžete shlédnout záběry mostu, 

stánků, účinkujících, ale i nejrůznější momentky. Ze všech fotografií na vás 

dýchne přátelská atmosféra této, už tradiční akce, pořádané obcemi Veltrusy       

a Nelahozeves. 

Tak až půjdete třeba na procházku, můžete si na „miřejovické náplavce“ ještě      

do konce září Happening připomenout. 

    

A od 1. října nás čeká výstava nová, tentokrát cestovatelská.  

Jana Jordáková se s námi podělí o fotografie ze svého putování po Peru. 

Prohlédnout si můžete nejznámější turistické cíle v Peru - Andy, Machu Picchu     

a jezero Titicaca, obrázky z oslav dvou svátků, ale i záběry z místního běžného 

života. Jako vždy zahajujeme vernisáží na náplavce od 18 hodin. 

Dana Burianová za MK Miřejovice 



 35 

 



 36 

NOVOVESKÉ POSVÍCENÍ 
Po dvou letech jsme v sobotu 18. září opět zaplnili novoveskou náves- bylo živo, 

bylo veselo a naštěstí celkem teplo a bez deště. 

 

Program zahájili jako již tradičně roudničtí bubeníci z Marching bandu, poté 

přivítal návštěvníky starosta obce, paní místostarostka nás provedla programem 

posvícení. Děti z naší MŠ sklidily se svým vystoupením jako vždy bouřlivý 

potlesk. 
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Pak už pódium patřilo muzice – jako první nám zahráli Mošňáci, po nich duo 

Bechy & Fee. Od 18 hodin až do půlnoci jsme si užívali jako vždy skvělý Glubus 

band – tančilo se, zpívalo…  
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Ve 20 hodin jsme u nás premiérově zažili Ohnivou show, kdy každý odvážný 

kousek provázelo tleskání a jásání, a to nejen dospělých, ale i dětí, které 

vydržely tak dlouho. I když na únavu měly nárok – vyřádit se mohly na lodičkách, 

řetízkáči a skákacím hradu, kde nebylo ani na minutku volno.  

  

   

V řemeslných dílnách se zdobily perníčky, pletly výrobky, šily a vyráběly různé 

drobné předměty. Nechybělo malování na obličej, oblíbené tetování technikou 

airbrush a stánek Červeného kříže. Novinkou letos bylo představení historických 

strojů pana Skalického, kdy se bezkonkurenční zábavou staly projížďky 

velorexem. 

  

. 
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Poděkování za občerstvení tentokrát patří TJ Sokol Nová Ves! Stejně tak Spolku 

seniorů a Okrašlovacímu spolku za výborné dobrůtky ke kávě, které jsme             

si mohli dát také u stolku Zdravotního klauna. 

  

  

Jsme rádi, že se akce vydařila, bylo vidět, že už nám to scházení pěkně chybělo. 

Závěrem děkuji našim technickým službám za pomoc při přípravě návsi. 

Bohdana Tobiášková, kulturní výbor /fot. P. Srnec., M. Jelínková, B. Tobiášková/ 
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LOUČENÍ S PRÁZDNINAMI 
Poslední srpnová neděle patřila na fotbalovém hřišti nejen fotbalistům (kterým 

gratulujeme ke skvělému výsledku), ale také dětem. A že jich přišlo! 

Na plácku na ně čekaly sportovní disciplíny – jednak fotbalové, a pak různé 

skákací, běhací, házecí apod. Všechny děti si za pilný trénink zasloužily odměny                

a sladkosti, v krámku nám nezbylo vůbec nic.  

    

   

   

U malování na obličej a airbrushe bylo plno celé odpoledne, stejně tak                 

u občerstvení . S pokročilou hodinou se zapálil táborák a opékali se špekáčky. 

Bylo to prostě takové pohodové zakončení letošních prázdnin. 

Bohdana Tobiášková, kulturní výbor 
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ZAČAL NOVÝ ŠKOLNÍ ROK 

aneb jak bývalo ve škole za časů Josefa 
Moláčka (1879 – 1956)? 

Nedalo mi to a pro vzpomínání jsem si opět půjčil autentickou výpověď výše 

jmenovaného. Mimochodem na stavbě níže zmiňované školy se jeho otec 

Antonín přímo podílel. Podařilo se objevit i školní zprávy (dnes vysvědčení) jeho 

potomků. Zajímavé jsou i z důvodu, že jsou podepsané jak oběma rodiči žákyně 

– Janou a Josefem Moláčkovými, tak i oběma legendárními místními učiteli – 

pány Karlem Husníkem t.č. školní správce a třídním učitelem Václavem 

Liehmannem. Zvažuje se, že se tyto stanou exponáty připravovaného místního 

muzea.  Následující text je originální, opět bez zásahů do pravopisu.    

 

 „… Do školy jsme chodili rovněž do Vepřku, která stojí na návrší nade vsí     

u kostela o samotě, tenkrát třítřídní, z nich jedna třída byla v Nových Ouholicích 

a v roce 1890 přistavěna byla o 2 třídy, poněvač dosavadní místnosti naprosto 

nestačily, a byli jsme namačkáni v jedné třídě i 90 žáků. Jaká tam byla atmosféra, 

lze si snadno představiti.  

 Přiškoleny byly obce: Nová Ves, Vepřek, Mlčechvosty, Dušníky, Staré           

a Nové Ouholice, Podhořany. Tato škola postavena byla r. 1823 na místě 

dosavadní, umístěné v malé došky kryté chaloupce ve stráni, s 2 malými okénky 
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a připomínající „byt“ těch ubohých z nejubožejších. Tato „škola“ pak obývána 

byla kostelníkem Antonínem Pencem, jehož syn vystudoval s pomocí farářů 

bratří Kolářů na kněze. Jeden syn František vystudoval průmyslovou školu 

v Praze a stal se cestmistrem u Čáslavi, další syn byl poštovním úředníkem.  

 První základy vědomostí vštěpovány jsou mládeži na obecné škole             

ve Vepřku, která jak už uvedeno r. 1823 a na níž moje babička podávala 

v podanské povinnosti tašky. V létech 1850 – 1875 byl tam řídícím učitelem 

výborný hudebník Hlaváček, na jeho místo pak nastoupil Vil. Liehman o němž 

také bude později vzpomínka. Tato škola dala několik význačných osobností: 

chodil do ní prof. MUDr. J. Heveroch, psychyatr světové pověsti, kněz Penc, čtyři 

bratři Pokorný, Josef, František, Karel, Václav a ještě Pokorný Alois, vrchní 

inspektor stát. drah. Stavitelů vyšlo z vepřecké školy celkem 9 Moláček A., 

Moláček Jos., Pokornoví 4, Valina, Šafránek, Klatovský Václ., továrník Jos. Valter, 

jehož otec byl rodem Němec i matka, konal službu na stát. dráze jako pochůzkář. 

Bydleli v malém domku na dráze uprostřed zelně krásných ovocných 

stromů. Kolem tekl známý Červený potok, kde se říká dodnes v „Lindově“ a kde 

v r. 1891 při Zemské jubilejní výstavě přistál balon plněný svítiplynem, pro nás 

podívaná nebývalá a obdivuhodná. Mimo to několik učitelů, bratr profesora 

Heverocha, pochován je na hřbitově ve Vepřku. Otec Heverochů byl vesnickým 

krejčím v Nových Ouholicích, kde měl ve stráni malý domek a kde šil většinou 

ručně.  

 Příznačné je, že všichni uvedení zde bývalí žáci vepřecké školy pocházeli 

z chudých rodičů, a nezapoměli toho, ani když se domohli společenského 

postavení a hlásili se ku svým druhům, bývalým spolužákům, kteří nebyli tak 

šťastni, aby vystudovali.  

 Řídící učitel Vilém Liehman, pomalý, kulaťoučký človíček, plného obličeje, 

roubeného krátkým plnovousem, byl dobrák od kosti. Neuměl se rozlobit, ač by 

bývalo bylo často záhodno, aby bujnost několika nezvedencům z těla vyhnal. 

Vidím jej jako dnes, jak nám vykládal o vlastech českých, o českých králích, 

s jakým zanícením hrál a zpíval naše české národní písně. Byl velice nábožným 

bez přetvářky, jeho jeden syn je knězem, jeden říd. učitelem v. v. Z jeho školy 

vycházeli lidé, kteří zaujímali ve společnosti důležité postavení.  
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 Na př. prof. Dr. Heveroch, psichiatr světového jména, továrník Jos. Valtr, 

několik učitelů, kněží, stavitelů, ale i hledaných dělníků, kteří svými pracemi        

se domohli postavení. Pochován je na hřbitově ve Vepřku, vedle své předčasně 

zemřelé dcery Mininky a své manželky, rozené Dvořákové ze St. Ouholic.  

 Páni farářové Kolářové zapsali se do srdcí všech svých osadníků, neboť 

jejich příslovečná dobročinnost neznala mezí a tak se velmi často stávalo,           

že někdy spáchali něco, co hraničilo snad s nerozumem, poněvač mnohdy 

rozdali i to, bez čehož pak sami nemohli býti.  

Na příkl. stalo se, že přišla na faru cikánka s nemluvnětem na ruce a po udělení 

almužny pannou kuchařkou, nahodil se mladší Alois a vida v ruce cikánčině nahé 

nemluvně, uchopil z postele polštář a podávaje jej cikánce velel, aby dítě 

zabalila. Kuchařka však pokárala slovy: „Ale důstojný pane, co to dělají, vždyť 

nebudou mít sám na čem spát, ale pan farář slov kuchařky nedbal. A jako byli 

vzornými kněžími, tak také byli takovými vychovateli mládeže, neboť vyučovali 

též náboženství, nikoliv proto, aby zabili čas, ale vštěpovali dětem lásku jeden 

k druhému, a v případě potřeby i pomoci. Poněvadž však byli tak dobrými a snad 

i slabými, vypadala podle toho kázeň ve třídě. Pan farář se u stolku namáhal, aby 

přehlušil vzmáhající se šum a hluk, ale vše marně a tu býval úplně zpocen             

a utíral si modrým šátkem spocené čelo i obličej. Kluci lezli pod lavicemi              

ze zadních do předu pod první a tahali se za nohy a tropili jiné neplechy, šíříce 

tak v celých mracích prach a při počtu 85 – 90 žáků a žákyň (dnes by z toho byly 

2 třídy) v jedné třídě namačkaných, byl tam vzduch k zalknutí a bylo jen 

vysvobozením pro p. faráře když hodina náboženství skončila“.  

Bruno Vognič  
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STAVY NÁHLÉ DUŠNOSTI            
PŘI INFEKCÍCH DÝCHACÍCH CEST 

Blíží se podzim a s ním i různá nachlazení a virózy. Ale co dělat, když záněty dýchacích 

cest vedou ke stavu dušnosti?  

Slyšeli jste už někdy o laryngitidě? Jedná se o zánět hrtanu, tedy části dýchacích cest, 

kde jsou uložené hlasivky. U dospělých a velkých dětí je toto onemocnění 

doprovázeno chrapotem, kašlem a někdy i úplnou ztrátou hlasu. Průběh u dětí          

od kojeneckého věku zhruba do 6 let může mít ale mnohem dramatičtější průběh. 

Onemocnění začíná nenápadně rýmou, ale obvykle v noci vzbudí dítě, které ještě 

večer bylo celkem v pořádku, silný, dráždivý, štěkavý kašel, který může vést třeba         

i k pozvracení. Dítě je neklidné, chraptí, může mít lehce zvýšenou teplotu. Různě 

rychle se zhoršuje dušnost, která se může stát velmi vážnou. U těžší dušnosti můžete 

pozorovat, kromě typického kašle a skřehotavého zvukového doprovodu nádechu, 

zatahovaní jamek nad klíčními kostmi, mezižebří a nadbřišku. Zejména u dětí, které 

ještě nemluví, vám toto hodně napoví. Tyto příznaky nepodceňujte a vyrazte              

co nejdříve do nemocnice. 

Jako první pomoc vám poslouží vdechovaní chladného vzduchu. Dítě zabalte do deky 

a běžte s ním ven nebo otevřete lednici či mrazák a stůjte před ním. V situacích,        

kdy toto nestačí, jsou na řadě léky, které sníží otok v oblasti hlasivek. Protože se jedná 

o onemocnění, které se u některých dětí rádo vrací, jsou maminky obvykle vybaveny 

vhodnými léky pro akutní použití. Při prvním onemocnění je nutné vyhledat lékařskou 

pomoc. 

Dalším stavem doprovázeným velkou dušností je epiglotitida. Toto onemocnění           

je naštěstí vzácné, protože proti jeho hlavnímu původci (bakterii Haemophilus 

influenzae) jsou děti očkované v rámci hexavakcíny. Onemocnění začíná řezavou 

bolestí v krku, potížemi s polykáním, horečkou. Dušnost nastupuje velmi rychle, 

protože otok příklopky hrtanové blokuje dýchací trubici, stejně tak brání i polknutí, 

takže dítěti tečou sliny. Rozhodně se nesnažte takové dítě pokládat na záda, jeho stav 

se tím ještě zhorší. Transport do nemocnice je urgentní, vždy se dítě převáží v sedě. 

I zánět průdušek může v některých případech vést k dušnosti, říká se mu pak 

obstrukční bronchitida. U některých kojenců a malých dětí a hlavně u dětí, které jsou 

léčeny s astmatem, může infekce vést k zvýšení odporu průdušinek. Asi každý zná 

běžné příznaky zánětu průdušek: kašel, obvykle vlhký a zvýšená teplota nebo 

horečka. Pokud ale zaznamenáte, že nemocný při výdechu píská a hvízdá (někdy           

je to slyšitelné přes celou místnost, jindy jen když si položíte ucho na záda dítěte), 

měli byste opět vyrazit k lékaři co nejdříve. Pokud tento stav trvá dlouho, mohou začít 
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potíže i s nádechem a to vypadá stejně, jak bylo popsáno výše, zatahují se všechny 

měkké části hrudníku. Sami s tímto stavem mnoho nenaděláte. V případě astmatiků, 

kteří mají doma inhalátor, je jeho použití i mimo běžné dávkovací schéma na místě. 

V rámci usnadnění odkašlávání mohu z vlastní zkušenosti doporučit inhalace 

Vincentky, k tomu je ale třeba opatřit si přístroj. Stejně tak dobře fungují i u miminek 

masáže hrudníku míčkem, ale to se nechte naučit rehabilitační sestrou. Nic z těchto 

metod by ale nemělo odkládat návštěvu lékaře, pokud je dítě dušné. 

Připravila MUDr. Jana Jordáková 

Dějiny našich slov nejsou zdaleka jen změny hlásek nebo pravopisu. V etymologii jednotlivých 

slov jsou hledány příběhy a nabízen je i méně obvyklý pohled do krajiny sdíleného jazykového 

dědictví češtiny. 

Podvraťák    Některá psí plemena prozradí chovatelský záměr: jezevčík například 

honil jezevce, křepelák křepelky a koroptve, foxteriér je na lišky (anglicky fox), 

ovčáci hlídají stáda ovcí a pražského krysaříka vyšlechtili pro boj s neoblíbeným 

městským hlodavcem. Jiné názvy napovědí ledacos o vzhledu rasy - jako špic, který 

má špičatý čumák i nastražené uši, vlčák zase připomíná praotce vlka, naháč nemá 

chlupy apod. Pak ovšem bez ohledu na průkazy původu existuje název psího druhu, 

který líčí cestu k vlastnímu početí. Velice konkrétně totiž popisuje, kudy se jeho psí 

tatínci probojovávají k maminkám fenkám. Čeští podvraťáci jsou zprávou o cestě 

"pod vraty", kterou si život a voříšci najdou i bez šlechtitelských stanic. A naše 

mateřština takovým odvážlivcům zřejmě přeje: vždyť všichni podvratní živlové      

20. století byli pojmenováni na počest těchto neznámých psích hrdinů. Snad jenom 

srbština má podobný výraz: prekoplotski avlijaner, tedy "přesploťák". 

Rakev      Rak a rakovina - členovec a choroba - jsou jazykově propojené nejen        

v češtině, ale i v latinském cancer nebo německém Krebs. Důvod? Už před naším 

letopočtem praotci západní medicíny Hippokratovi připadalo, že nádory                    

s nateklými žílami na prsu i děloze pacientek připomínají mořské kraby - řecky 

karkinos, což se dochovalo i v českých karcinomech a karcinogenních látkách. 

Existuje ale v naší mateřštině i jejich další morbidní propojení: s českým rakem 

souvisí totiž také rakaňa - želva, která má skořápku jako rak. A jelikož se skořápce 

hlemýžďů (ale zřejmě i raků a také mušlí) staročesky říkalo rakvice - "....obětovali 

se jemu velike rakvice morské" (povídka o Alexandru Velikém z poloviny                

15. století), spekuluje se, že podle korýše našich čistých potoků mohla být 

pojmenována i poslední schránka lidského těla - rakev. Hodně etymologů                

to zpochybňuje, ale lepší vysvětlení pro pojmenování téhle truhlice zatím nenašli. 

Připravila M. Jelínková 
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VZPOMÍNKY PAMĚTNÍKŮ 
KLÍČOVÝCH MOMENTŮ 20. STOL. 

 

Vážená paní, vážený pane,  

obracím se na Vás s prosbou o pomoc. 

Zastupuji neziskovou organizaci Post 

Bellum, která od roku 2001 vyhledává    

a nahrává vzpomínky pamětníků klíčových momentů 20. století. Paměť 

národa     je sbírka vzpomínek konkrétních pamětníků, fotografií, deníků a dalších 

archiválií, které jsou nedílnou součástí československé moderní historie. 

V dnešních dnech čítá naše databáze skoro šest a půl tisíce zpracovaných 

pamětnických medailonů a jako internetový archiv je přístupná široké veřejnosti 

na adrese: www.pametnaroda.cz. 

Dosud jsme zaznamenali především vzpomínky veteránů z druhé světové 

války, přeživších holocaustu, odbojářů, vyprávění politických vězňů, představitelů 

disentu, příběhy novodobých vojenských veteránů, či představitelů 

národnostních menšin. Nejstarší generace pamětníků válečných a poválečných 

událostí však již téměř zmizela a žijí mezi námi poslední z nich. 

Pomozte nám zaznamenat jejich příběhy pro budoucí generace. 

S odeznívající pandemií jsme si ještě více uvědomili, nakolik jsou jejich životy,        

a tedy i svědectví, která vyprávějí, ohroženy. Zeptejte se prosím svých klientů, 

rodiny a známých, zda by nebyli ochotní vyprávět vzpomínky dokumentaristovi 

Paměti národa, který může přijít za nimi domů. Naše organizace disponuje rovněž 

sítí natáčecích studií. Do nejbližšího z nich můžeme dopravit pamětníka, který 

k tomu svolí. 

Studia máme na těchto místech: Praha, Plzeň, České Budějovice, Pardubice, 

Zlín, Olomouc, Ostrava, Brno a Liberec. Naši dokumentaristé však mohou dojet 

kamkoliv, přímo za pamětníkem a zaznamenat jeho vyprávění na diktafon. 

Pokud máte námět na pamětníka, jehož svědectví bychom dle Vašeho názoru měli 

zaznamenat, kontaktujte mě, prosím, abychom mohli natáčení co nejdříve zařadit 

na seznam a realizovat.  

  Předem velice děkujeme za pomoc při budování sbírky orálního svědectví 

Paměti národa. 

S pozdravem,  

Mgr. Linda Wolfová, vedoucí produkce dokumentačního oddělení Post 

Bellum, z.ú., mob.: 777 200 220, linda.wolfova@postbellum.cz  

http://www.postbellum.cz/co-delame/projekty/pamet-naroda/
http://www.postbellum.cz/co-delame/projekty/pamet-naroda/
http://www.pametnaroda.cz/
mailto:linda.wolfova@postbellum.cz
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CO NEVÍM, NEPOVÍM 
180 LET OD NAROZENÍ ANTONÍNA DVOŘÁKA 

Bylo by asi chybou nepřihřát si polívčičku, když jsou 

historicky doloženy jeho vazby na naši obec. Není    

to jen vzpomínka na jeho první veřejné 

„honorované“ vystoupení ve vepřeckém kostele.      

Je doloženo, že hrával i s  místní kapelou                 

pro obveselení panstva plavícího se na kanále          

ve veltruském parku. Významnou (a samostatným 

Dvořákem doceněnou) roli v jeho uměleckém růstu 

měl bratr učitele vepřecké školy Antonín 

Liehmann.  „Antonín Liehmann byl učitel, varhaník    

a hudební skladatel ze Zlonic. Zde v letech             

1853 / 1854 - 1856 učil čtrnáctiletého hudebního skladatele Antonína 

Dvořáka hudební teorii, hrát na housle, klavír a varhany, než odešel 

na Varhanickou školu v Praze.“ (zdroj:  http://cs.wikipedia.org). 

Na základní školu chodil ve Vepřku, od svého staršího bratra Václava Liehmanna 

se naučil hře na housle, klarinet, lesní roh, klavír a varhany“). S Antonínem 

Dvořákem nás svým způsobem spojuje i železnice – byl jí okouzlený už v době 

její stavby - my ji užíváme dodnes.   

Uvažujete o tom začít se otužovat? Začněte nyní. O prospěšnosti jisté míry 

odolnosti vůči chladu nemůže být sporu – vedle jiných pozitiv je to velmi účinná 

prevence řady nemocí z nachlazení nebo podchlazením spouštěných – navíc 

zdarma. Vyžaduje jenom trochu sebezapření, pevnou vůli a výdrž.  

Proč začít nyní? Postupné snižování teplot spojené s pokračujícím podzimem 

přirozeně vytváří podmínky postupnému otužování. Pro začátek stačí navázat   

na přirozenou odolnost získanou „letním provozem“. Nepospíchat: s přechodem 

na teplejší oblečení, vytápěním místností, zapínáním topení ve vozech. Cvičit     

při otevřeném okně nebo venku, venkovní sportování apod.  Jako prospěšná     

se nabízí i krátkodobá činnost „nalehko“ charakteru: vynesení odpadků, 

pověšení prádla, krmení zvířat a podobně.   

Účinné – velmi, je sprchování i tzv. „studenou vodou“ – ona ve skutečnosti 

studená moc není, protože má teplotu domu tj. nyní kolem 20°C. Ranní 

https://cs.wikipedia.org/wiki/Anton%C3%ADn_Dvo%C5%99%C3%A1k
https://cs.wikipedia.org/wiki/Anton%C3%ADn_Dvo%C5%99%C3%A1k
https://cs.wikipedia.org/wiki/Varhanick%C3%A1_%C5%A1kola_v_Praze
https://cs.wikipedia.org/wiki/Vep%C5%99ek


 

sprchování Vás také dokonale probudí, tělu navíc dopřejete účinnou masáž 

ručníkem. 

Jako v současnosti nejúčinnější a zatím bezpečné i pro netrénované vidím         

využití venkovních bazénů. Voda je v reakci na venkovní teploty konzervativnější 

– voda v bazénech má ještě kolem 20°C – takže žádný teplotní šok. 

Nedoporučuji však v ní setrvávat „na sílu“. Pocit při pobytu ve vodě může být 

nepříjemný, ale nesmí bolet.  

Účinná může být i sauna – sám ji neužívám, proto se k ní nevyjadřuji.  

Chcete–li dosáhnout sledovaného efektu, platí obdobně jako ve sportu 

pravidla: postupná zátěž, pravidelnost a vytrvalost. Pravidelností se rozumí 

cílené otužování nejméně 2x v týdnu.  

U těch, kteří mají v úmyslu zimní plavání ve Vltavě, a u těch, kteří trpí 

srdečními obtížemi, je konzultace s lékařem nezbytná.  

Připravil B. Vognič, kronikář 
 

(Akce proběhnou v souladu s aktuální epidemiologickou situací a vládními nařízeními.) 

 

28. září 2021 Mlýn Vepřek - prohlídky mlýna - od 17 a 19 hodin 

2. října Svoz velkoobjemového, železného a nebezp. odpadu 

3. října  Výlet Turistického klubu KUDYKAM - Levín 

8. a 9. října Volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR 

12. října Schůze Spolku seniorů - dle počasí na hřišti Miřejovice nebo sál OÚ 

13. října Zasedání zastupitelstva obce - od 17 hodin v sále OÚ 

14. a 15. října Novoveský bazárek - v sále OÚ 

23. října Pohádková stezka - od 16 hodin -z  dětského hřiště Staré Ouholice 

7. listopadu Výlet Turistického klubu KUDYKAM     

27. listopadu Poslední leč - myslivecká zábava od 20 hodin v sále OÚ 

28. listopadu Adventní neděle ve mlýně 
 




